
Ciska Smit - Randsdorp 

Van: Griffiebureau 
Verzonden: donderdag 23 januari 2014 8:45 
Aan: DIV_helpdesk 
Onderwerp: FW: GEDAAN verzoek dit bericht en bijlage door te sturen naar alle leden van de 

gemeenteraad 
Bijlagen: wmo wat is er mis in huishoudelijke thuiszorg.doc 

Dag collega. 
Bijgaande is een mail en brief aan de gehele gemeenteraad 
Graag inboeken. 
Bedankt, griffie 

Van: Beurs, Cor de (Abvakabo FNV) [mailto:CdeBeurs(g)abvakabo.nl1 
Verzonden: woensdag 22 januari 2014 12:08 
Aan: Griffiebureau 

Onderwerp: GEDAAN verzoek dit bericht en bijlage door te sturen naar alle leden van de gemeenteraad 

Geacht raadslid, 
Vorige week werd ik geconfronteerd met berichten van vakbondsleden dat de gemeenteraad van Haarlem van plan 
zou zijn om aanstaande donderdag drastische maatregelen te gaan nemen ten aanzien van de WMO. Ook in de 
media is daar inmiddels al het een en ander over naar buiten gekomen. Navraag leert mij dat de situatie veel 
genuanceerder ligt en bij de berichten in de media ben ik als vakbondsbestuurder in ieder geval niet betrokken. 

Zijn er dan geen problemen ten aanzien van de WMO, en als eerste sector de huishoudelijke thuiszorg? Ja natuurlijk, 
u weet dat als geen ander. Zie de bijlage over de problemen waar wij als vakbond AbvakaboFNV al enige tijd mee 
geconfronteerd worden. 

Ik wil u hierbij dan ook oproepen om onderstaande onderwerpen aanstaande donderdag nog in de uitgangspunten op 
te nemen, dan wel vast te stellen wat er ten aanzien van de uitwerking nog meegenomen dient te worden. 

1. Oormerk het wmo-budget voor de zorg ook echt voor de wmo-zorg. En daarin het budget voor de 
huishoudelijke zorg ook echt voor de huishoudelijke zorg. Het is vanuit de WMO immers niet voor niets de 
wettelijke opdracht aan de gemeente om te compenseren met een individuele voorziening. De gemeente 
moet dus ondersteunen in de zelfredzaamheid. Verwijzen naar een schoonmaakbedrijf past niet in die 
wettelijke taak. En het niet volledig besteden van het wmo-budget aan de wmo-zorg wekt op zijn minst de 
indruk dat de gemeente zich niet voldoende houdt aan die wettelijke wmo-plicht. Een indruk die naar mijn 
mening voorkomen zou moeten worden. 
Het besluit dat nu voorligt lijkt te veel uit te gaan van een beleid van 'nee, tenzij' in plaats van 'ja, mits'. 

2. Stel vast dat de huishoudelijke verzorging vanuit de WMO een vorm van zorg is en niet alleen maar 
schoonmaakwerk. Zoals de plannen er nu liggen moet de zo belangrijke signalerings- en 
begeleidingsfunctie maar overgeheveld worden naar de wijkteams vanuit de AWBZ. Maar dat is lang niet 
zo effectief als die taak bij de huishoudelijke verzorger in de WMO houden. Die verzorger is immers de 
eerste (en goedkoopste) schakel in de hele zorgketen, die bijna dagelijks bij de cliënt komt, en voorkomt 
daarmee een beroep op veel duurdere andere zorgvoorzieningen. 

3. Stel zelf als gemeente een redelijk tarief vast (kan AbvakaboFNV desgewenst aanleveren) en beoordeel 
de aanbieders vervolgens niet op prijs (want die staat dan vast) maar op kwaliteit. 

4. Stop dus ook met (Europees) aanbesteden, want dat is niet verplicht is voor de huishoudelijk verzorging. 
5. Neem bij toch aanbesteden op dat bedrijven aan wie de aanbesteding nieuw wordt gegund verplicht zijn 

om het personeel van de bedrijven die de gunning verliezen op basis van de Wet Overgang van 
Onderneming over te nemen. 

6. Verbied in de gunning de zogeheten Alpha-constructie. 
7. Besluit (en zie er op toe) dat indicaties voor uren huishoudelijke zorg alleen worden gegeven door 

onafhankelijke deskundigen met de nodige jaren ervaring in de uitvoerende huishoudelijke zorg. Stop dan 
ook met de ongefundeerde her-indicaties. Geef eerst de proef bij SHDH een kans om dit beter te doen. In 
die proef wordt ingezet op een betere indicatie door ter zake kundigen op basis van vertrouwen vooraf en 
verantwoording achteraf. Dit in plaats van het helaas te vaak toegepaste model van georganiseerd 
wantrouwen. 

i 



Bij voorbaat dank voor uw inzet voor dit zo belangrijke beleidsveld. 

Met vriendelijke groet, 

Cor de Beurs 

T 079 3536684 | F 079 3536665 | M 06-29524162 | E cdebeurs@.abvakabo.nl 

A B V A K A B O ^ 
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Wie zaagt aan de peilers van de zorg die zaagt aan de peilers 
van onze beschaving. 

Vanaf Vader Drees ging het steeds beter met de zorg. Maar de regering vindt dat de zorg te 
duur is geworden. Maar is dat wel zo? Nee. Als het geld voor de zorg ook echt naar de zorg 
zou gaan, dan is de zorg niet te duur. Alle bureaucratie en overhead er omheen maken het 
onnodig duur. 

Toch heeft de regering besloten dat de zorg voor een groot deel naar de gemeentes over te 
hevelen via de Wet Maatschappelijke Ondersteuning: de WMO. Te beginnen met de 
huishoudelijke verzorgring. Maar snel daarna gaan delen van de jeugdzorg, de geestelijke 
gezondheidszorg, en gehandicaptenzorg volgen. 
Er was zelfs sprake van dat ook de persoonlijke verzorging naar de WMO overgeheveld zou 
worden. Maar daar heeft de regering waarschijnlijk slechts voorlopig vanaf gezien. 

Maar het is toch juist goed dat mensen zo lang mogelijk zelfstandig thuis kunnen blijven 
wonen? Ja natuurlijk, maar dan moeten we niet de voorzieningen die dat mogelijk maken 
gaan afbreken. En dat gebeurt helaas wel. 

De huishoudelijke zorg is van een verzekerd recht in de AWBZ een gemeentelijke 
voorziening in de WMO geworden. En als we niet oppassen dan zitten we straks in de 2 1 e 

eeuw weer met voorzieningen uit de 19e eeuw. 
Waarom? 

Waarom reageert Abvakabo FNV? 

In de eerste plaats omdat de regering bij het overhevelen van het budget uit de AWBZ naar 
de WMO een flinke bezuiniging doorvoert in 2015. 

In de tweede plaats omdat het WMO-budget niet is ge-oormerkt voor de zorg. De gemeentes 
mogen er kort, door de bocht, dus ook lantaarnpalen voor kopen. Er zijn al voorbeelden 
bekend over hoe het niet moet. Zoals een lokale politieke partij die vond dat een beheerder 
voor een recreatiepark wel uit de WMO-pot betaald kon worden. 
Wat AbvakaboFNV betreft zouden de gemeentes dus hun verantwoordelijkheid moeten 
nemen en zelf het WMO-budget oormerken voor alleen de zorg. En het liefst dat budget nog 
verhogen. 
Want geld voor de zorg moet naar de zorg. 

In de derde plaats heeft de regering er bewust voor gekozen om landelijk niet één redelijk 
tarief voor de huishoudelijke zorg vast te stellen. Met als gevolg dat er gemeentes zijn die 
hele lage tarieven hebben vastgesteld. En omdat het werk net als in de bouwsector wordt 
aanbesteed aan de laagst biedende zorginstelling, zij er altijd wel zorgaanbieder die zich 
laten verleiden het werk tegen een te laag tarief aan te nemen. 
En vervolgens vinden zij de vakbond AbvakaboFNV op hun weg als zij besluiten dat het 
personeel dan maar salaris moet inleveren. 
Wat concurrentie op kwaliteit had moeten worden is een ordinaire prijsvechtersmarkt 
geworden, met een salaris-dump voor de werknemers en slechtere zorg voor de cliënten tot 
gevolg. 

Maar de zorg is geen markt. En die zorg wordt in de vierde plaats nog verder verslechterd 
door dat fenomeen van aanbesteding. 



Zorgaanbieders moeten namelijk elke keer maar afwachten of zij de huishoudelijke zorg na 1 
of 2 jaar weer opnieuw gegund krijgen. Met als gevolg massale en voorbarige ontslagen vlak 
voor het aflopen van de gunningstermijn. Terwijl de cliënten er gewoon nog zijn; de 
werknemers zijn er; en ook het budget is er nog. 

En recent komt er nog een vijfde drama bij. Want of de bezuinigingen op budget en tarief nog 
niet genoeg is, is er recent nog een drama bijgekomen. En dat betreft het her-indiceren. 
Volstrekt aan het oog onttrokken worden vanachter bureaus en in keukentafelgesprekken de 
cliënten fors gekort op hun uren huishoudelijke zorg. Zoals de mevrouw van ver in de 90 die 
te horen krijgt dat zij, zonder enige verbetering in haar situatie, van 6 uur intensieve zorg 
(HV-2) voortaan nog maar 3 uur eenvoudige zorg (HV-1) per week krijgt. 
Maar ook de zorgaanbieder komen door het massale her-indiceren in de problemen. Want zij 
krijgen per direct veel minder uren en dus veel minder geld, terwijl daarvoor nog wel 
personeel in dienst is. En dat terwijl het WMO-budget er zeker voor 2014 nog ongekort is. 
Maar als het WMO-budget er nog steeds is, maar dat geld wordt vanwege het drastisch 
herindiceren niet meer aan de zorg besteed, waar blijft dat geld dan? Worden er dan 
misschien toch lantaarnpalen voor gekocht? 

AbvakaboFNV verzet zich fel tegen al deze ongewenste effecten van de WMO. Wie 
daarover meer wil weten kan informeren bij de gemeente Varsseveld en omgeving ten 
aanzien van zorginstelling Sensire. 

Geld voor de zorg moet naar de zorg. Daarom dient er alles aan gedaan te worden om de 
bedreigingen/verslechteringen in de WMO om te zetten in kansen/verbeteringen. Beschaving 
eist dat van ons. 

Cor de Beurs 
Vakbondsbestuurder AbvakaboFNV voor de Zorg in Noord-Holland 


